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 !שלום לכולם

 

 המשימות מעורבות חברתית בקיבוצי התנוע –קול קורא 

בנושא מעורבות חברתית  2018ועדת היגוי בחנה השבוע ביסודיות את כל הפניות של קיבוצנו, בעקבות 'קול קורא' לשנת 

פרויקטים מרשימים ומעוררי השראה. במטרה לתת מענה  12בקיבוצי התנועה. לקול קורא נענו תשעה קיבוצים שהציגו 

, החליטה הוועדה לאתר שתי פניות שיקבלו תמיכה גדולה יותר לכמה שיותר פניות שנמצאו ראויות וענו על הקריטריונים

)יחסית(, בחלוקה לשני שלבים ובהתאם לעמידה בתוכנית, ולכל הפניות הראויות האחרות לסייע ביתר הסכום שהוקצה 

לטובת הנושא. בימים אלה יישלח מכתב לכל הפונים ובו החלטת ועדת ההיגוי. פרוייקטים אלה הם המראה לעשייה 

ברתית הרחבה שקיימת היום בקיבוצינו. בע"ה נפעל ביחד עם הקהילות על מנת להרחיב פעילות זו ולהוסיף אור וטוב הח

לחברה הישראלית. על מנת לטעום מעט מההיצע המרשים שהגיע לוועדה ננצל מידי שבוע במה זו להצגת אחד המיזמים. 

בחורים על הרצף  9-10-ה גלבוע משלבת בישיבה כוהנה הראשון: "השילוב המשלב". מזה מספר שנים שישיבת מעל

האוטיסטי. קיבוץ וקהילת מעלה גלבוע החליטו השנה למנף ולחזק את הקשר של הקהילה לפרויקט חשוב זה. בקיבוץ 

הוקמה וועדת שילוב שהציגה תוכנית להנהלות הקיבוץ והקהילה וקיבלה את אישורן. לאחר חשיפת התכנית לקהילה בכוונת 

מש את תכניתה לשיתוף גדול יותר של חברי הקהילה, לגייס מתנדבים, משפחות מאמצות, מפעילי חוגים, ליזום הוועדה למ

 .פעילות משולבת במערכת החינוך, להציע השתתפות באירועי תרבות קהילתיים ולאתר פתרונות תעסוקה

 
 קכנס צעירים באופ

נוספים". מתוך  תפקיד המנהיגות הוא לייצר מנהיגים נוספים, לא מונהגים"

רצון להעמיק את שייכות הדור הבא לערכינו ולחזק בהם אחריות ומחויבות 

לקהילות ולתנועה, שמנו על סדר היום את נושא הצעירים כמהלך אסטרטגי. 

השבוע קיימנו כנס תנועתי בנושא צעירים באופק. הכנס מהווה סיפתח 

גי מתוך מגמה ראשוני להעלאת הנושא לסדר היום באופן הוליסטי ואסטרט

ואילך, שלנו למקום,  18לחזק ולחבר את הקשר של צעירי הקהילות מגיל 

 .קהילתי-לעשייה ולהנהגה, הן בצד המשקי והכלכלי והן בצד החברתי

במסגרת סיפורי הצלחה בשיטת "טד" מקיבוצים שונים ובשיטת שולחנות  

בנושאים השונים. הכנס תרמנו ונתרמנו  -עגולים הנשענת גם היא על השיח המשתף מהשטח 

את הארגון  19אל כהן, צעירה אשר ייסדה כבר בגיל -הסתיים בהרצאה מפעימה של תירא

בסה"כ עומדת בראש הארגון אשר מונה כפרי  25"קדמה" להתיישבות צעירים וכיום, בגיל 

אל עוררה בנוכחים, -סטודנטים רבים, מרכזי צעירים, ארגון נוער וגוף משלח לש"ש. תירא

בציה, אמונה והשראה להנעת צעירים לעשייה והירתמות לעגלה הגדולה. משובים וחומרים מוטי

מהכנס יישלחו בימים הקרובים לכל מי שהשתתף בכנס. לאחר מכן נבנה צוותי עבודה בתחומים 

הממוקדים יותר ונלווה קיבוצים שירצו בכך בבנייה או קידום תכנית אסטרטגית בנושא. 

 .ת אסטרטגית נשמח לעזור בהיבטים מסוימים לפי הענייןלקיבוצים שכבר יש תכני

 
 לטורניר כדורס

בספורטק ברחובות. פרטים והרשמה בקרוב דרך מנהלי החינוך  22.3.2018הטורניר המסורתי לנוער הקיבוץ הדתי יתקיים ב

 .ומדריכי הנוער

 

.20182.82  ח"תשע, באדר י"ג 
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 םמפגשי מדריכי

דרום. בצפון, יב, בצפון וב-סביב ר"ח אדר קיימנו שני מפגשים למדריכי א

נחמה אורבך, ראש מדרשת נטע בבית שאן, העירה לחיים את משה רבינו 

ושאול המלך, והחזירה אותנו כמו במנהרת זמן למפגש חי ומרתק איתן, 

ומתוך כך עוררה בנו תובנות עמוקות על חינוך ומנהיגות. בדרום, זכינו 

של אסתר  לפגוש את הרבנית מיכל נגן, ראש מכינת צהלי. רותקנו לדמותה

המלכה ועמדנו על אישיותה בעזרת משל הצרצר והנמלה בגרסתו היהודית 

המופלאה. בשני המפגשים למדנו זה מזה וביחד על חודש אדר 

וההזדמנויות שהוא טומן בחובו, והחלפנו רעיונות והצעות לפעילויות, 

תכנים ואפשרויות לעשייה החינוכית, סביב חודש אדר ובכלל. בעיקר 

חקנו, אכלנו, קיבלנו שי קטן ומתוק והתרוממנו מעל השגרה. נפגשנו, צ

תודה למכינת צהלי על האירוח בדרום, ולשדה אליהו על האירוח בצפון. תודה למיכל ולנחמה על ההשראה והרוח. תודה לכל 

 .מי שהגיע, נהנה ופרגן. להתראות במפגש הבא

 
 םכנס רבעוני למרכזי משק וגזברי

אגף המשק והכלכלה: השבוע התקיים הכנס  מדווח שרגא וילק, מנהל

למרכזי משק וגזברים. למועדון  2018הרבעוני הראשון לשנת 

מרכזי משק, מנהלי עסקים, גזברים  40-בבארות יצחק הגיעו כ

יישובי התנועה. רחל בורושק, כלכלנית  22)!( מתוך  20ויו"רים של 

נפי התאחדות חקלאי ישראל, סקרה בפני הנוכחים את המגמות בע

החקלאות הישראלית בשנים האחרונות, מגמות המסתמנות בחתך של 

במדדים כלכליים שונים. בהמשך  -ענפים, של גידולים וכל זאת 

שמענו את זאביק אחיפז מרשות המים אשר סקר בצורה מרתקת את 

, 27עיקרי מדיניות הרשות. זאביק התייחס לבעיות יישום תיקון 

שנים. שמענו גם על כיווני התפתחות בפיתוח מקורות מים נוספים  5בצורת המתמשכת כבר ולהקצאות המים הצפויות לאור ה

לחקלאות, בתחום המים השפירים והמושבים. את הכנס חתם אביתר דותן, מנכ"ל התאחדות מגדלי הבקר, הארגון היציג של 

(, ונגע בשאלה 2019לוקר )סוף  הרפתנים. דותן עדכן אודות המגעים עם הממשלה בנוגע לחידוש הסכם החלב בתום הסכם

כיצד נערכים לתרחישים השונים אם ההסכם לא יחודש, והענף יפגוש מציאות חדשה ומאתגרת. תגובות המשתתפים העידו 

. תודה למשתתפים ולכל השותפים 2018על כך שהיה מעניין ומלמד! הכנס הבא יתקיים לקראת סיום הרבעון השני של 

 .בהכנת הכנס

 
 תברשת מוסדות החינוך התנועתי מפגש מנהלים

פז, מנהל הרשת: הדבר הבולט במפגש מנהלי רשת המוסדות של תנועת הקיבוץ הדתי היה השיח -מדווח קינלי טור

ערכי. נפגשנו בכפר הנוער תלפיות בחדרה, שהוקם בידי הקיבוץ הדתי, מנוהל בידי מנהל צעיר ומצוין, נתנאל -האידיאולוגי

עם פגיעות מיניות. עסקנו במגוון נושאים: תוכנית חדשה המיועדת לבוגרי כפרי הנוער ; יום שלם, ומתמחה גם בילדים 

שנים לשחרור גוש עציון, וגם  50-שנה למדינה ו 70השתלמות בית ספרי לצוות מוסדות הרשת ; יום טיול וכינוס בעקבות 

נכשלתי בניסיון להביא לדיון את שמה של רשת בחיזוק ההיכרות בינינו. אבל הרגע המשמעותי ביותר היה דווקא כשניסיתי ו

החינוך, כשהשיח היה על מיתוג, שמות ושיווק, והמנהלים התמרדו. פשוטו כמשמעו. הם השמיעו קול ערכי ואידיאולוגי 

שדרש לברר מהי דרכנו, במה אנו מתייחדים ומה מחבר בינינו, מוסדות המיועדים לקהלי יעד שונים? שמחנו שאלו 

, שזו התנועה, שזו הרשת ההולכת ונבנית, שאלו הערכים וזה השיח הרעיוני. ככה צריך להיראות חינוך. על המנהלים שלנו

 .שם לרשת עדיין לא החלטנו. אבל הוברר לכולנו שזוהי רשת שותפויות חינוך. עם הפנים לחברה הישראלית. פשוט ככה

 
 המשבי רוח עולים קומ

ר זהותנו והגותנו התנועתית בעבר, בהווה ובעתיד, החליט הגרעין המייסד לאחר שלוש שנות למידה מעמיקה, של בירו

והיציב של התכנית לעבור ממצב של לומדים למצב של מלמדים. יחד עם אמיתי פורת נבחנו אפשרויות שונות וכעת נרקמת 

 .לה תכנית שמטרתה להעמיק שורשים ולהבעיר את האש. פרטים בהמשך

 
 ,פורים שמח ושבת שלום

 
 אמיתי פורת וחברי המזכירות הפעילה

  


